
Protokół Nr VIII / 03
z obrad sesji Rady Miejskiej w Miliczu w dniu 30 kwietnia 2003 r.

Obrady rozpoczęły  się  o  godz.  14,00  i  przewodniczył  im  Przewodniczący   Rady
Miejskiej  Edward Rybka. W sesji  uczestniczyło 20 radnych (  lista obecności zał.  nr 1 do
protokołu).  Przewodniczący Rady stwierdził  quorum, przy którym Rada może obradować i
podejmować prawomocne decyzje. 

Powitał  przybyłych  na  sesję  gości:  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Janisława
Kaczmarka,  Burmistrza  Ryszarda  Mielocha,  Zastępcę  Burmistrza  Jadwigę  Miłkowską,
przedstawicieli  partii  politycznych  i  organizacji  społecznych,  kierowników  jednostek
organizacyjnych gminy, kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego w Miliczu,  sołtysów,
przedstawicieli prasy lokalnej i liczną grupę mieszkańców.

W  punkcie  1  b  porządku  obrad  –  zgłaszanie  zmian  do  porządku  obrad  –
Przewodniczący  Rady  zaproponował   wprowadzenie  do  porządku  obrad  w  punkcie  7.
Podjęcie  uchwał  w  sprawie:  ppkt  9  o  brzmieniu:  „  9)  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie
wynagradzania pracowników jednostek organizacyjnych Gminy Milicz”.
Innych propozycji zmian do porządku obrad nie zgłoszono w związku z tym  Przewodniczący
Rady  zarządził głosowanie nad wnioskiem. Wynik głosowania: głosowało 17 radnych, Rada
wniosek przyjęła jednogłośnie ( 17 głosów za).

Porządek obrad VIII sesji Rady:
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
3. Informacja Burmistrza o sytuacji bieżącej Gminy i realizacji uchwał.
4. Informacja o pracach komisji Rady Miejskiej.
5. Interpelacje, zapytania, wolne głosy  i wnioski.
6. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2002 r. oraz podjęcie uchwały  
    w sprawie absolutorium z tego tytułu.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) wygaśnięcie mandatu radnego,
2) przyjęcia stanowiska dotyczącego zaleceń pokontrolnych,
3) utworzenia obwodu głosowania,
4) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego w Miliczu i Kaszowie w części obejmującej obszar miasta Milicza i
Kaszowa pod Miliczem,

5) uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  Miliczu  i  w
Kaszowie w części obejmującej obszar wsi Kaszowo,

6) nadania statutu Ośrodkowi  Sportu i Rekreacji w Miliczu,
7) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek dodatków

oraz  szczegółowe  warunki  ich  przyznawania,  sposób  obliczania  wynagrodzenia  za
godziny  ponadwymiarowe  oraz  za  godziny  doraźnych  zastępstw  dla  nauczycieli
zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Milicz,

8) odwołania kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Miliczu,
9) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  wynagrodzenia  pracowników  jednostek

organizacyjnych Gminy Milicz.
8. Rozpatrzenie skargi na działalność burmistrza.
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
10. Sprawy różne.
11. zakończenie obrad sesji.



( zawiadomienie i porządek obrad – zał. nr 2))

W  punkcie  2  porządku  obrad  –  Przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej  sesji  –
Przewodniczący  Rady zapytał  o  uwagi  do  protokołu   Nr  VII/  03  z  obrad  sesji  Rady
Miejskiej w dniu 16 kwietnia 2003 r. , uwag do protokołu nie zgłoszono w związku z tym
Przewodniczący  Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu. Protokół Nr VII /
03 został przez Radę przyjęty jednogłośnie ( 17 głosów za) 

W punkcie 3 –  Informacja Burmistrza o sytuacji  bieżącej Gminy i  realizacji
uchwał – informację za okres od 16 kwietnia 2003 r do dnia sesji złożył Burmistrz Ryszard
Mieloch.
Pytań i uwag do przedłożonej informacji nie zgłoszono.

( informacja w załączeniu)

W punkcie 4 – Informacja o pracach komisji Rady Miejskiej:

Głos zabrali:

Przewodniczący Komisji  Oświaty Kultury i  Kultury Fizycznej  Zdrowia  i  Opieki
Społecznej Tadeusz Hupało poinformował, że Komisja spotkała się w dniu 28 kwietnia br.
dokonała wizji obiektów; kina Capitol oraz Hali Sportowej przy Gimnazjum w Miliczu.
Wrażenie z pobytu w obiekcie kina – obiekt w dużym stopniu zdewastowany, przeważa
pogląd, aby obiekt sprzedać. 

Komisja wysłuchała informacji Kierownika Powiatowego Urzędu Pracy p.  Marii
Bienkiewicz  o  stanie  bezrobocia  na  terenie  Gminy  Milicz  oraz  zapoznała  się  ze
sprawozdaniem  Ośrodka  Pomocy Społecznej w Miliczu.

Ponadto  zapoznano się  z projektami  uchwał, które będą przedmiotem obrad sesji
Rady tj.
 
1) utworzenia obwodu głosowania,
2) nadania statutu Ośrodkowi  Sportu i Rekreacji,
3) odwołania kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Miliczu,

Komisja wyraziła pozytywną opinię o przedłożonych projektach uchwał.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Leśnictwa Jerzy Nowacki poinformował, że
Komisja nie zbierała się w okresie między sesjami, natomiast w dniu 25 kwietnia br. w
Internacie Zespołu Szkół Przyrodniczych odbyła się konferencja na temat wykorzystania
wierzby w ciepłownictwie. Konferencja była ukierunkowana na rolników  oraz skierowana
do władz samorządowych powiatu milickiego. Z żalem poinformował, że na spotkaniu nie
było przedstawicieli gmin Krośnice i Cieszków oraz  Izby Rolniczej. Wyraził przekonanie,
że uprawa wierzby ekologicznej może być alternatywą i źródłem dochodów dla rolników.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowo  -   Gospodarczej  Edward  Milian
przedstawiając działalność Komisji w okresie między sesjami  powiedział m.in.:

1. Kierując się problematyką  przyjętego planu pracy Komisji dokonano ostatecznej oceny
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2002 r. Sprawozdanie,  zdaniem Komisji,
odpowiadało wymogom formalnym i merytorycznym,  ocena ta potwierdzona jest:
1) oceną  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej   we  Wrocławiu  –  wydana  opinia  jest

pozytywną,



2) Komisja  Rewizyjna  Rady Miejskiej  w  Miliczu  postanowiła  wystąpić   do  Rady
Miejskiej  z wnioskiem o udzielenie absolutorium  Burmistrzowi Gminy Milicz nie
stwierdzając istotnych różnic pomiędzy planem budżetu, a jego  wykonaniem,

3) Komisja  przyjęła  do  akceptującej  wiadomości   uchwałę  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej  w sprawie opinii o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej w
sprawie  wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy Milicz,
Zdaniem Komisji nie występują okoliczności odwoławcze , a ocena sprawozdania
budżetowego  dotyczy  okresu,  w  którym   wystąpiła  zmiana  organów
samorządowych  i  władzy  wykonawczej.  Komisja  badając  układ  statystyczny
sprawozdania złożyła swoje  uwagi do protokołu z posiedzenia Komisji.

2. Zgodnie  z  podjętą   inicjatywą  oceny  realizacji  inwestycji  p.n.  wodociągowanie  i
kanalizacja zachodniej części Gminy Komisja rozpatrzyła protokół  zespołu radnych z
dnia 25 kwietnia 2003 r. dokonującego oceny realizacji tych zadań inwestycyjnych –
wraz  z  wnioskami  organizacyjnymi.  Komisja  przyjęła  materiał   opracowany  przez
zespół  radnych  odnoszący  się  do  uwarunkowań  rozpatrywanych  wcześniej  przez
członków  Komisji Rewizyjnej, zwracając szczególną uwagę na projekt właściwej w tej
sprawie uchwały, która będzie przedmiotem rozpatrywania na dzisiejszej  sesji  Rady.
Komisja  nie  wniosła   uwag co treści  projektu uchwały- sugerując przyjęcie terminu
wykonania  jej  przez  Burmistrza  w  terminie  do  14  od  daty  przyjęcia  uchwały.
Poinformował,  że  stosowny  wniosek  Komisji  zostanie  zgłoszony  w  odpowiednim
punkcie porządku obrad.

3. Komisja zapoznała się także z szeregiem materiałów, które będą przedmiotem obrad
dzisiejszej sesji Rady nie wnosząc w tym zakresie istotniejszych uwag.

W punkcie 5 – Interpelacje, zapytania, wolne głosy  i wnioski -  
Radny Dariusz Stasiak zgłosił następujące sprawy:

1) zapytał o to, czy dokonana została analiza inwestycji, która została wcześniej zlecona –
dot.  budowy  ścieżki  rowerowej  (  duże  koszty  zadania  w  kontekście  zadań
wodociągowania),

2) zapytał o prowadzone prace – budowa chodnika przy EKO z użyciem materiałów – kostki
z odzysku z ul. Cichej  - chce potwierdzić taką informację,

W punkcie 6 – Rozpatrzenie sprawozdania  z wykonania budżetu Gminy za 2002
r oraz podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tego tytułu:

Sprawozdanie  burmistrza  z  wykonania   budżetu  Gminy  za  2002  r.  przedstawił
Skarbnik  Tadeusz  Ciesielski,  który  poinformował,  iż  dostarczone  sprawozdanie  bardzo
szczegółowo  omawia  wszystkie  sprawy  związane  z  realizacją  budżetu.  Wykonanie
planowanych dochodów  określił jako na „dobrym  poziomie” -  97,5 % ( mając na względzie
sytuację państwa, społeczeństwa), wydatki na inwestycje zrealizowano w wysokości prawie 9
mln. zł.   to stanowi ok. 25 %  budżetu, środki na dofinansowanie inwestycji pozyskane z
innych źródeł wykonano w  prawie w 120 %  natomiast subwencje wykonano w 100 %.
Co do części wydatkowej poinformował, że w budżecie są pozycje sztywne: płace w oświacie,
utrzymanie  gminnych  jednostek,  realizowano  dotacje  na  rzecz  jednostek  publicznych.
Przebieg wykonania budżetu ocenił jako dobry.

Z  uwagi  na  to,  że  ocenę  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Gminy  dokonały
wszystkie stałe komisje Rady oraz wnioski z dokonanej oceny zostały przekazane do Komisji
Rewizyjnej,  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej   o
przedstawienie opinii Komisji w sprawie sprawozdania.      
   



Przewodniczący  Komisji  Stefan  Hołobyn  poinformował,  że  Komisja  jednogłośnie
przyjęła wniosek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu Gminy
za  2002  r.   Przy formułowaniu  wniosku  opierano  się  na  tym,  że  sprawozdanie  uzyskało
pozytywne  opinie  wszystkich  stałych  komisji  Rady,  obecny  burmistrz  realizował  budżet
przez 43 dni,  zasadniczą realizację budżetu  dokonał poprzedni  Zarząd i burmistrz.
Komisja nie otrzymała wniosków z prowadzonej kontroli  zewnętrznej (  firmie zewnętrznej
zlecił  kontrole  urzędujący  burmistrz),  poinformował  także  o  rezygnacji  z  członkostwa  w
Komisji  radnej  Musiałowskiej  oraz  o  rezygnacji  z  mandatu  radnego  przez  p.
Wierzowieckiego, tak więc Komisja działa w mocno osłabionym składzie..

Przystępując do omówienia spostrzeżeń z badania wykonania budżetu, poinformował
że RIO bada  sprawozdanie z zastosowaniem kryterium legalności natomiast do Rady należy
ocena  pod względem celowości i  rzetelności,   zacytował niektóre pozycje ze sprawozdania:

1) podatek od nieruchomości  -wykonanie 94,56%,
2) opłata targowa 76,78%,
3) podatek od środków transportowych  67,17%
4) odsetki na rachunku bankowym 23,45 %,
5) umorzenia stanowią p. 500 tys. zł.

Burmistrz nie odniósł się do pełnej realizacji budżetu,  zastosowane umorzenie i zwolnienie z
podatku jest sporą kwotą, wg Skarbnika Gminy jest to wynik  biednego społeczeństwa, nie
uzyskano odpowiedzi na pytanie - ile  i jakich umorzeń  udzielił poprzedni burmistrz i Zarząd
i czy także  obecny Burmistrz Ryszard Mieloch dokonywał zwolnień i umorzeń.

Odnosząc się do samego sprawozdania zauważył, że na 24 stronie znajduje się tabela –
wykonanie wydatków inwestycyjnych w 2002 r.- nie można się zorientować ile zadań jest
realizowanych przy udziale dotacji, ile z pożyczek  ( uwaga na przyszłość), w części opisowej
sprawozdania  zauważył,  że  na  stronie  27  –  zadanie  kanalizacja  Wszewilek  –  w
podsumowaniu wychodzi inna kwota niż podana w sprawozdaniu, w części tabelarycznej
(różnica ponad 11 tys. zł) .

Zwrócił także uwagę na brak informacji o realizacji zadania – ścieżka rowerowa – nie
wiadomo, czy III etap był płacony w 2002 r. Jest wątpliwość, czy wszystkie wydatki były
celowe. Zauważył, jak określił -tak  na marginesie, że działania firmy „Budex” wprowadziły
Gminę  w  spore  kłopoty.  Założono  w  budżecie  rezerwę  w  wysokości  50  tys.  zł  –  brak
informacji  jak  została  wykorzystana.  W  podsumowaniu  wypowiedzi   zauważył,  że
prowadzenie systematycznej analizy przebiegu wykonania budżetu  będzie skutkowało tym,
że łatwiej będzie Komisji  przygotować wniosek. Regionalna Izba Obrachunkowa opiniując
sprawozdanie  oraz  wniosek  Komisji  wydała  opinie  pozytywne,  Komisja  Rewizyjna  także
pozytywnie  zaopiniowała  sprawozdanie  oraz  sformułowała  wniosek  o  udzielenie
absolutorium.

Skarbnik Tadeusz Ciesielski ustosunkowując się do wypowiedzi  radnego Hołobyna
poinformował,  że  podatników dzieli  się  na  osoby fizyczne  i  podmioty gospodarcze  – w
swojej wypowiedzi odniósł się ogólnie co do realizacji  podatków, a przecież wiadomo, że
bieda dotyka nie tylko osoby fizyczne. W sprawie zarzutów co do finansowania inwestycji
wyraził żal, że takie sprawy nie były podnoszone na posiedzeniach komisji Rady, następnie
wyjaśnił,  że  generalną  zasadą  jest  iż  w  pierwszej  kolejności  na  finansowanie  inwestycji
wykorzystywane są  środki  zewnętrzne  tj.  dotacje  i  kredyty,  w dalszej  kolejności   środki
własne. Oświadczył, że w 2002 r. nie były wydatkowane środki na inwestycje - kanalizacja
zachodniej  części  gminy. Gmina wydatkowała środki  na dokumentację sporządzoną przez
firmę „Budex”  
      



Radny Dariusz  Stasiak  żartobliwie  zauważył,  że pochwalony przez  Burmistrza  na
poprzedniej sesji w związku ze swoimi wystąpieniami, zapowiedział że dalej zamierza pieścić
ucho burmistrza. 

Przypomniał, że burmistrz Ryszard Mieloch zamykał budżet, który jest przedmiotem
podsumowania  i jest to zarazem podsumowanie poprzedniej kadencji Rady. Wskazywał na
bardzo  niekorzystne  wskaźniki  ekonomiczno  –  rzeczowe  realizowanych inwestycji,  efekt
rzeczowy inwestycji  jest  nieadekwatny do nakładów, zwrócił  uwagę na elementy, którymi
winna  zająć się Komisja Rewizyjna:

1) kotłownia w Urzędzie Miejskim oraz środki ogólnie  wydane na Urząd- prosił o zwrócenie
uwagi jak ten urząd wygląda, na stanowiskach pracy brak jest dostępu do sieci, mimo że
sieć została wykonana  sporym nakładem środków, 

2) sprawa TBS – trwa ponad 3 lata,  nie  wiadomo co w efekcie  powstało,  wydatkowano
znaczne środki – była zatrudniona osoba i koszt w tym związany wyniósł ok. 200 tys. zł,
Gmina przekazała w formie aportu działkę wartości ok. 250 tys. zł., należy się zastanowić
co dalej z tą działką,

3) mieszkania socjalne – zakupiono budynek po WKU  za kwotę ok. 350 tys. zł. i tyle samo
środków wydatkowano na przystosowanie obiektu na cele mieszkań socjalnych – efekt
rzeczowy – 6 lokali socjalnych.

Zauważył,  że  występuje  zachwianie   relacji  pomiędzy ponoszonymi nakładami
finansowymi, a osiągniętymi efektami rzeczowymi -  nie same symbole są najważniejsze,
najważniejsze jest to co daje się osiągnąć za konkretne pieniądze, winno być pieniądze  -
efekt,  a  według  wypowiedzi  niektórych „  nieważne  za  jakie  pieniądze,  nieważny jest
efekt”,  tworzy się  „pomniki”  w szczerym polu  (  prawdopodobnie  chodziło  o  budowę
oczyszczalni  ścieków  w  Sulowie).  Stwierdził,  że  ceny realizowanych inwestycji  w  tej
Gminie są wysokie w stosunku do porównywanych inwestycji prowadzonych w innych
gminach..

Zapewnił, że jego wypowiedź wynika z troski o tę Gminę i jej finanse,  uważa że
każdy winien  rozliczać  się  głównie  przed  sobą  ,  aby móc  „  patrzeć  w  lustro  i  mieć
świadomość, że jest jakaś poręcz”.
 

Poinformował,  że  oczekuje  od  Burmistrza  na  przedstawienie  zarysów  programu
gospodarczego  w tym inwestycyjnego na najbliższe lata.  
 

Przewodniczący Rady podziękował radnemu Stasiakowi  za szerszą ocenę działalności
Gminy  i  jak  przypomniał  przedmiotem  dzisiejszego  rozpatrzenia  jest  sprawozdanie  z
wykonania budżetu za rok 2002r.

Wiceprzewodniczący Rady Arkadiusz Korol zgłosił swoje uwagi co do sprawozdania:
wskazał na dwie pozycje sprawozdania tj. środki wydatkowane na pomoc społeczną  i  środki
wydatkowane na  promocję gminy- jak zauważył, te dwie cyfry są do siebie podobne i mówią
co  dla  tej  gminy  jest  najważniejsze.  Oświadczył,   że  jest  jeszcze  pod  wrażeniem
sprawozdania  Ośrodka  Pomocy  Społecznej,  które  zostało  zaprezentowane  na  ostatnim
posiedzeniu  Komisji  Oświaty (  dużą  skalą  ubóstwa),  wg informacji  Kierownika  Ośrodka
rodzina  4  osobowa  otrzymuje   pomoc  kwartalną  średnio  w  wysokości  120  zł.  tj.  40  zł
miesięcznie. Zapowiedział, że w głosowaniu nad  przyjęciem sprawozdania jego głos  będzie
przeciwny, mimo że zasadniczo budżet wykonywał poprzedni burmistrz.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Stefan Hołobyn stwierdził,  iż  nie  rozumienie
wypowiedzi radnego Korola w  sprawie realizacji budżetu, jak zauważył, nie można mówić,
że gmina jest biedna  i jednocześnie popierać realizacje inwestycji , bardzo drogiej inwestycji-
14  mln zł  realizowanej z naruszeniem prawa..



Przewodniczący Rady Edward Rybka zapoznał Radę z uchwałą Nr V/ 63/ 2003 Składu
Orzekającego   Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  we  Wrocławiu  w  sprawie  opinii  o
przedłożonym przez Burmistrza Gminy Milicz sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za
2002 r. wraz z odrębnymi sprawozdaniami z wykonania planów finansowych zadań z zakresu
administracji  rządowej,  przekazanych  ustawowo  (  przypomniał,  iż  kserokopia  powołanej
uchwały  była  radnych  dostarczona  wraz  z  materiałami  na  sesję),  następnie  zarządził
głosowanie nad przyjęciem sprawozdania: głosowało 19 radnych, głosy za – 14, przeciw – 1
i wstrzymujące się – 4.

Następnie poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie wniosku
Komisji w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2002 r. 

Przewodniczący Komisji  Stefan Hołobyn  przedstawił wniosek Komisji  Rewizyjnej
Rady Miejskiej  w Miliczu z  dnia 25 kwietnia 2003 r.  w sprawie udzielenia  absolutorium
Burmistrzowi Gminy Milicz z wykonania budżetu Gminy za 2002 r.

( wniosek – zał. nr  4 )

Przewodniczący  Rady  zapoznał  Radę  z  uchwałą  Nr  V/  108  /  2003  Składu
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 28 kwietnia 2003 r.  w
sprawie opinii  o przedłożonym wniosku Komisji  Rewizyjnej z dnia 25 kwietnia 2003 r. w
sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Gminy  Milicz  za  2002  r.  (  kserokopia
dokumentu  była  radnym  dostarczona  w  dniu  sesji),  następnie  zarządził   głosowanie  nad
przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Milicz.

Wynik  głosowania:  głosowało  20  radnych,  głosy  za  –  14,  przeciw  –  3  i
wstrzymujące się – 3.  Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada bezwzględną większością
głosów ustawowego składu rady ( art. 28 a ustawy), który w przypadku tej Rady wynosi 11,
udzieliła absolutorium Burmistrzowi Gminy Milicz

Sprawozdanie Burmistrza Gminy Milicz z wykonania budżetu Gminy w 2002 r. oraz
powołane wyżej opinie Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu
–stanowią zał. nr 4. 

Uchwała Nr VIII / 47 / 03
Rady Miejskiej w Miliczu
Z dnia 30 kwietnia 2003 r.

W sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Milicz
  

( zał. nr  4)

W punkcie 7 – Podjęcie uchwał w sprawie:
1) wygaśnięcia mandatu radnego 

Przewodniczący  Rady  zapytał  o  uwagi  do  projektu  uchwały w  związku  z  brakiem
zgłoszeń odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały.
Wynik głosowania: głosowało  16 radnych, głosy za – 8, przeciw – 1 i wstrzymujące się
7. 

     



Uchwała Nr VIII / 48 / 03
Rady Miejskiej w Miliczu
Z dnia 30 kwietnia 2003 r.

w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego

( zał. nr 5)

2) przyjęcia stanowiska dotyczącego zaleceń pokontrolnych,

Radny Stanisław Kuśnierz  zabierając głos w sprawie, zapowiedział że przygotował
krótki tekst oświadczenia  odnoszący się do zagadnienia, który  następnie odczytał. 

( tekst oświadczenia zał. – nr 6 )

Radny Dariusz Stasiak stwierdził, że dziś radni mają głosować nad przyjęciem tekstu
uchwały, który został przedłożony przez  Komisję Rewizyjną, jednak jak zauważył - niejasny
jest  stan co do przyszłości  mając na uwadze zapisy protokołu ze spotkania nieformalnego
zespołu radnych  w dniu 25 kwietnia 2003 r., który to zespół dokonywał ponownej oceny
realizacji inwestycji,  inwestycja była wcześniej przedmiotem badania Komisji Rewizyjnej na
zlecenie Rady. Zacytował zapisy zawarte na 4 str, powołanego protokołu pkt 10  
„  10.  Ustalenia wynikające z dyskusji zespołu radnych sprowadziły się do powołania
przedstawicielstwa  Gminy  w  osobach  Burmistrza,  radnego  E.  Miliana  oraz
przewodniczącego RM  E.  Rybki ,  jako zespołu do spraw prowadzenia  negocjacji   z
Firmą  „Urbex”  ......   z  uwzględnieniem  ceny  na  realizowane  zadania  oraz  ceny  na
opracowanie dokumentacji.”

Zapytał  –  w  jakiej  sprawie  mają  się  toczyć  negocjacje  ?  Projekt   uchwały
zaproponowany przez Komisję Rewizyjną  jest jasny i prosty – należy wystąpić o stwierdzenie
nieważności umowy oraz przygotować zawiadomienie o popełnieniu przestępstwa. Wyraził
stanowisko, że ta umowa jest umową nieważną i nie wyobraża sobie, że Burmistrz Mieloch
ma legitymację do prowadzenia  negocjacji, gdyż takie działania spowodują iż  weźmie na
siebie odpowiedzialność za skutki finansowe z tego tytułu.

Stanowisko wyrażone przez radnego Stasiaka spotkało się  ze stanowczą reakcją ze
strony Burmistrza Ryszarda Mielocha, który zwracając się do radnego, poprosił Go, aby nie
mieszał  radnym  w  świadomości,  bowiem  umowa  jest  ważna  do  czasu  stwierdzenia  jej
nieważności przez upoważniony organ, a Rada Miejska  i Burmistrz takim organem nie jest.

Radny Edward Milian ustosunkowując się do wypowiedzi radnego Stasiaka w części
dotyczącej  spotkania zespołu radnych i sporządzonego ze spotkania  protokołu, wyjaśnił iż
chodziło o to, aby jeszcze raz  spojrzeć na  całe zagadnienie. Na dziś pozostała tylko jedna
sprawa – głosować nad uchwałą zgłoszoną  przez Komisję Rewizyjną, która podlega tylko
korekcie zaproponowanej przez obsługę prawną oraz będzie wniosek Komisji Budżetowo –
Gospodarczej  o wydłużenie czasu na realizację zaleceń przez Burmistrza z 7 dni do 14 dni ,
wynika to z przyczyn obiektywnych tj. długa przerwa z tytułu przypadających w tym okresie
dni  świątecznych.  Następnie  odczytał  wniosek  Komisji  w sprawie  zmiany treści  uchwały
dotyczącej przyjęcia stanowiska wynikającego z zaleceń pokontrolnych:
„ Nawiązując do materiałów informacyjnych Komisji Budzetowo – Gospodarczej w jej
imieniu  stawiam zgodnie  z  §  29  Statutu  Gminy  Milicz  wniosek  o  przyjęcie  nowego
brzmienia  projektu uchwały,  który posiada wymaganą opinię prawną, w § 2  pkt 3
wnioskuje się przyjąć termin wykonania uchwały przez Burmistrza – dotyczy zaleceń
wymienionych w punktach 1 i 2, w okresie 14 dni od daty przyjęcia uchwały.



W uzasadnieniu podano:
Termin powyższy umożliwi Burmistrzowi wykonanie uchwały z właściwą starannością ,
zważając na wagę problemu”.

Radny Dariusz Stasiak potwierdził  swoje stanowisko co do ważności umowy  - jest
pewien, że  ta umowa z „Urbexem” jest nieważna. Nie wyobraża sobie, aby po skierowaniu
sprawy do Prezesa Urzędu Zamówień Publicznych i do prokuratora , zgodnie z zaleceniami
Rady Miejskiej, możliwe były dalsze negocjacje z wykonawcą inwestycji, bowiem wszystkie
takie  czynności  będzie  Burmistrz  robił  na  własną  odpowiedzialność.   Próbował  także
zapoznać Radę  cenami rur PE HD 80 PN 7,5 SDR 17,6 , PE HD 80 PN 10 SDR E HD 80 PN
12,5 SDR 11.  (  dane w załączeniu – zał. nr 6)

Radny Edward Milian zauważył, że radny Stasiak szuka splendoru wśród publiczności.

Przewodniczący Rady Edward  Rybka poinformował, że na jego ręce zostało złożone
pismo  społeczności  Sułowa i   mieszkańców innych miejscowości,  które  są  bezpośrednio
zainteresowane realizacją inwestycji. Następnie  odczytał powołane pismo.

( pismo – zał. nr  6 )

Radny  Ryszard Ochowicz  zapytał o losy pisma burmistrza z dnia 10 marca 2003 r.
kierowanego do Firmy „Urbex” o odstąpieniu od umowy  – czy to pismo zostało anulowane?

Rady Dariusz Stasiak  w ramach wyjaśnienia przypomniał , że burmistrz pismem z
dnia 10 marca br. występuje do „Urbexu” o odstąpienie od umowy stąd też zdziwienie  u p.
Ochowicza  ,  wygląda  na  to,  że  zadanie  jest  kontynuowane.  Może  być  tak,  że  ok.  70
gospodarstw  będzie  miało  wykonaną  kanalizację  za  ogromne  pieniądze  –  przejaw
niegospodarności, jest to sytuacja nie do zaakceptowania bowiem  należy mieć na uwadze
wszystkie dziedziny i jako przykład podał sytuację jaka ma miejsce w opiece społecznej. Nie
życzy tej Gminie, aby za 2 – 3 lata należało się martwić skąd wziąć środki na sprawy sądowe.
Wyraził  stanowisko, że winno się  powołać zespół  prawników, aby wyprowadzić Gminę z
trudnej sytuacji. Poprosił, aby nie wywierać presji na radnych, gdyż radni mają dobrą wiedzę
w  tej  sprawie.  W  sprawie  argumentu   dotyczącego  wchodzenia  do  Unii  Europejskiej
przypomniał, że aby uzyskać środki unijne należy wydatkować środki własne. 

Zauważył, iż  coś chce się sprokurować: skierować sprawę do sądu i   prokuratora,
powołać  zespół  negocjacyjny,  robić  zadanie.Stwierdził,  iż  tak  nie  można  robić,  bo  będą
konsekwencje finansowe na przyszłość. Poprosił wszystkich zainteresowanych realizacją tej
inwestycji, a szczególnie przedstawicieli społeczności sułowskiej, aby zapoznać się z całością
dokumentacji,  którą zebrała Komisja Rewizyjna.

Burmistrz Ryszard Mieloch  poinformował,  że w kwietniu  wycofał powołane przez
radnych pismo, gdyż jak wyjaśnił, nie miało ono umocowania prawnego. Na dziś umowa jest
ważna, a decyzję co do jej ważności bądź nieważności podejmie sąd, poinformował także, że
Ruda Sułowska ma wodę, a odbiór sieci nastąpi  w najbliższych dniach.

Radny Arkadiusz Korol zgłosił  zasadniczą poprawkę do projektu uchwały, gdyż jak
wyjaśnił umożliwi ona  na pogodzić występujące wątpliwości. Zaproponował zmianę § 2 pkt
1 i 2  projektu uchwały polegającą na:
1) zobowiązaniu  Burmistrza  do  wystąpienia  z  wnioskiem  do  prokuratora  o  wszczęcie

postępowania  wobec  osób,  które  dopuściły  się  na  ruszenia  prawa  w  postępowaniu
przetargowym na budowę kanalizacji zachodniej części gminy, 



2) upoważnienie Burmistrza do dalszej realizacji zadania dot. budowy kanalizacji zachodniej
części gminy w sposób zabezpieczający interesy Gminy i dobro mieszkańców.

 
Przewodniczący Rady  zarządził  głosowanie nad wnioskiem Komisji  Budżetowo  -

Gospodarczej w sprawie zmiany  zapisów § 2  ust. 3   z  zapisanych 7 dni na 14 dni.

Wynik głosowania: głosowało 19 radnych, glosy za 18, przeciw – 0 i wstrzymujące się – 1.

Głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego zaleceń
pokontrolnych  z uwzględnieniem przyjętej zmiany.
Wynik głosowania: głosowało 19 radnych  ( w głosowaniu nie brał udziału radny  Stanisław
Kuśnierz); głosy za – 16, przeciw – 1 i wstrzymujące się 2.
Powstała  wątpliwość  –czy   ktoś  głosował  przeciw,  jednakże  nie  zgłoszono  formalnego
wniosku o ponowienie głosowania, a podany oficjalnie wynik zawierał 1 glos przeciw.
Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  przyjęła  uchwałę,  w  związku  z  tym  wniosek
radnego Korola  o zmianę treści zapisów  tej uchwały nie podlega głosowaniu.

Uchwała Nr VIII / 49 / 03
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia 30 kwietnia 2003 r.

w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego zaleceń pokontrolnych

( zał. nr   6  )

3) utworzenia obwodu głosowania

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono, Przewodniczący Rady odczytał projekt
uchwały i zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. Wynik głosowania: głosowało
19 radnych,  Rada uchwałę przyjęła jednogłośnie ( 19 głosów za). 

Uchwała Nr VIII / 50/ 03
Rady Miejskiej w Miliczu
Z dnia 30 kwietnia 2003 r.

w sprawie utworzenia obwodu głosowania

( zał. nr 7 )

4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego w Miliczu i Kaszowie w części obejmującej obszar miasta Milicza i
Kaszowa pod Miliczem,

Przewodniczący   Komisji  Budżetowo   -  Gospodarczej  Edward  Milian
poinformował ,że projekty uchwał w sprawie planów zagospodarowania przestrzennego
uzyskały pozytywną opinię Komisji.

Przewodniczący Rady zapytał o uwagi lub pytania do projektu uchwały, w związku
z brakiem zgłoszeń  zarządził  głosowanie nad przyjęciem uchwały. Wynik głosowania:
głosowało 19 radnych, Rada  przyjęła uchwałę jednogłośnie  ( 19 głosów za).

Na sali obrad obecni byli projektanci planu.



Uchwała Nr VIII / 51/ 03
Rady Miejskiej w Miliczu
Z dnia 30 kwietnia 2003 r.

Zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego w Miliczu i Kaszowie w części obejmującej obszar miasta Milicza i

Kaszowa  pod Miliczem

( zał. nr 8 )

1) uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  Miliczu  i
Kaszowie w części obejmującej obszar miasta Milicza i Kaszowa  pod Miliczem

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono  w związku z tym Przewodniczący Rady
zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. Wynik głosowania; głosowało 19 radnych,
za przyjęciem uchwały oddano 19 głosów.

Uchwała Nr VIII / 52/ 03
Rady Miejskiej w Miliczu
Z dnia 30 kwietnia 2003 r.

W sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w
Miliczu i w Kaszowie  w części obejmującej obszar wsi Kaszowo

( zał. nr 9 )

2) nadania statutu Ośrodkowi  Sportu i Rekreacji w Miliczu 

Pytań i uwag do projektu uchwały  nie zgłoszono, Przewodniczący Rady odczytał projekt
uchwały i zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. Wynik głosowania: głosowało
19 radnych, Rada uchwałę przyjęła jednogłośnie – 19 głosów za.

Uchwała Nr VIII / 53/ 03
Rady Miejskiej w Miliczu 
z dnia 30 kwietnia 2003 r.

w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Miliczu

( zał. nr 10)

3) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  regulaminu  określającego  wysokość  stawek
dodatków  oraz  szczegółowe   warunki  ich  przyznawania,  sposób  obliczania
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe  oraz za godziny doraźnych zastępstw
dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach  prowadzonych przez Gminę
Milicz,

Pytań i uwag  do projektu uchwały nie zgłoszono, poinformowano Radę, że projekt
uchwały uzyskał pozytywne opinie związków zawodowych. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały; głosowało 20 radnych,
Rada uchwałę przyjęła jednogłośnie -  20 głosów za. 



Uchwała Nr VIII / 54 / 03
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia 30 kwietnia 2003 r.

zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu określającego  wysokość stawek dodatków
oraz szczegółowe warunki ich przyznawania, sposób obliczania wynagrodzenia za
godziny ponadwymiarowe  oraz  za godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli

zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Milicz

( zał. nr 11)

4) odwołania kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Miliczu

Pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono i Rada uchwałę przyjęła jednogłośnie –
20 głosów za.

Uchwała Nr VIII / 55 / 03
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia 30 kwietnia 2003 r.

w sprawie odwołania kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Miliczu

( zał. Nr  12.)

5) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  wynagrodzenia  pracowników  jednostek
organizacyjnych Gminy Milicz

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono i Rada  uchwałę przyjęła  jednogłośnie – 20
głosów za.

Uchwała Nr VIII / 56 / 03
Rady Miejskiej w Miliczu
Z dnia 30 kwietnia 2003 r.

zmieniająca uchwałę w sprawie wynagradzania pracowników jednostek
organizacyjnych Gminy Milicz

( zał. nr 13)

W punkcie 8 –  Rozpatrzenie skargi na działalność burmistrza -   Przewodniczący
Rady przypomniał,  że  skarga p.  Jana  Kurczakowskiego na  działalność  Burmistrza  Gminy
Milicz  była  przedmiotem  rozpatrywania  na  komisjach  Rady  Miejskiej,  treść  projektu
odpowiedzi  została  radnym  dostarczona,  w  związku  z  tym   zarządził  głosowanie  nad
przyjęciem odpowiedzi na skargę:

Wynik  głosowania:  głosowało  20  radnych,   głosy  za  –  16,  przeciw  –  0  i
wstrzymujące się – 4.
 

( odpowiedź na skargę  - zał. nr 14 )

W punkcie 9 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania- Burmistrz Ryszard Mieloch
ustosunkowując  się  do  zapytania   radnego  Stasiaka  w  sprawie  układania  chodnika  na
wysokości EKO – potwierdził, że takie roboty są wykonywane i jest to kontynuacja zadania z
poprzedniej kadencji, przy budowie chodnika  wykorzystywana jest  kostka rozbiórkowa z ul.
Cichej  (  kostka  ze  ścieżki  rowerowej  -  ul.  Cichej  została  zakwestionowana  przez
Konserwatora Zabytków, który nie zgodził się na taki rodzaj kostki ).



W punkcie 10 – Sprawy różne-  zgłoszono następujące sprawy:

1) Radny Dariusz Stasiak zwracając się do Burmistrza R. Mielocha  przypomniał, że Klub
Radnych  SLD  występował  2  lata  temu  z  wnioskiem  o  przejęcie  kina  Capitol  z
zachowaniem dotychczasowej funkcji, zapytał – czy dalej jest zamiar przejęcia kina?

Burmistrz  Ryszard Mieloch  zauważył,  że  nie  jest  radnym, tak  więc  w tej  sprawie
powinien wypowiedzieć się klub.

Radny Edward Milian – przewodniczący Klubu Radnych SLD, stwierdził iż istotnie
taki wniosek był złożony, ale ówczesny burmistrz W. Wall przedstawił ekspertyzę techniczną
wg której obiekt nie nadaje się do remontu, myślą przewodnią było wprowadzenie zadania do
WPI  jako  nowej  inwestycji.  Następnie  wyraził  swoje  spostrzeżenia  po  odbytej  wizji  w
obiekcie kina, jakie zorganizowała Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej Zdrowia i
Opieki  Społecznej  –  stan  techniczny  obiektu  jest  bardzo  zły,  na  dzień  dzisiejszy  należy
dokonać  zabezpieczenia  przed  katastrofą  budowlaną,  obiekt  nosi  ślady  penetracji.
Zapowiedział, że Klub Radnych SLD  będzie wspierał  działania w kierunku poszukiwania
rozwiązań co do kina. 

Przewodniczący Rady  Edward Rybka potwierdził, że stan techniczny obiektu jest zły i
to już można stwierdzić oglądając obiekt z zewnątrz ,  podziela zdanie, że z obiektem coś
należy coś zrobić ( nie brał udział w wizji obiektu).

Radny  Bronisław  Bienkiewicz  zwrócił  uwagę  na  nieprawidłowości  w  oświetleniu
ulicznym w Sułowie  – Rynek koło Domu Kultury.

Burmistrz  Ryszard  Mieloch  zobowiązał  się  to  sprawdzić  zgłoszoną  sprawę  przez
radnego.

Radny Arkadiusz Korol zwracając się do Burmistrza R. Mielocha  przypomniał, iż na
II sesji  Rady pytał w sprawie  wodociągowania - chodzi  o wodociągi Baranowice,  Olsza,
Wilkowo-  czy zostały podjęte rozmowy z Pakosławiem  co do zasilania w wodę, pytał także
o zasilanie w wodę dla  Gruszeczki – czy będzie to  z Sułowa, czy z Pracz ?

Burmistrz Ryszard Mieloch poinformował, że były toczone rozmowy z Pakoslawiem i
z Sośnią, w przypadku Pakosławia jest decyzja pozytywna – Gmina będzie partycypować w
kosztach budowy zbiornika 12 tys. zł, w przypadku Sośni  ustnie jest decyzja pozytywna i ma
to  się  odbywać na  zasadzie  zakupu wody.Jeśli  chodzi  o  zasilanie  Gruszeczki,  to  są  dwie
możliwości zasilania tj. z Pracz lub Sułowa (nie wie jak to będzie w związku z zaistniałymi
perturbacjami co do umowy).

Radny  Stanisław  Pawlak   ponowił  sprawę  wododciągowania  wschodniej   części
Gminy.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad VIII sesji Rady, Przewodniczący Rady
podziękował za udział w sesji i zamknął obrady VIII sesji  Rady Miejskiej w Miliczu.
Koniec obrad nastąpił o godz. 16,40.

Protokółowała                                                                          Przewodniczący  Rady
Halina Kusch                                                                                 Edward Rybka
(inspektor)




